
P R O T O K Ó Ł N R XX/2012 
z sesji Rady Mie jsk ie j w Węgorzynie 

odbytej 25 października 2012 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Węgorzynie 

Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 25 października 2012 roku rozpoczęła się 
o godz. 16d0 a zakończyła o godz. 20 0 0. 

W sesji udział wzięło 15 radnych, na stan 15- stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli: Pani Burmistrz, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, Pan mecenas 
Tomasz Werenicz, oraz zaproszeni goście - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik N r 2 do 
niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu gminy Węgorzyno - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy gminy Węgorzyno. 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył p. Jan Mazuro - Przewodniczący Rady. 

Stwierdził, że w sesji udział bierze 15- stu radnych, na stan 15- stu. W związku z tym podejmowane 

decyzje i uchwały będą prawomocne. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad radni i zaproszeni goście otrzymali na 

piśmie wraz z zawiadomieniem o sesji - stanowi on załącznik nr 4 do protokołu. Zgłosił wniosek, 

aby: 

1. punkt II Wręczenie aktów nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego 
był punktem III tak żeby po punkcie Interpelacje, wnioski i zapytania radnych można by 
było przejść do punktu dot. oświaty 

2. w porządku obrad w punkcie I V Informacje dodać podpuriktu d) dotyczący przyjęcia 
sprawozdania z realizowanych projektów przez Stowarzyszenie „Kresowian z Kuropatnik" 
oraz projektu realizowanego przez Stowarzyszenie „Nasza Kraina Sielsko" a podpunktem e) 
będzie informacja Burmistrza z działalności między sesjami 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych za 
pierwszym wnioskiem Pana Przewodniczącego Rady g losowało: 
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Przeciw - 2 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek został przyjęty 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych za 
porządkiem obrad wraz z wyżej przyjętymi wnioskami głosowało: 

c) przyjęcie protokołu z posiedzenia X X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 25 

października 2012 r.: 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega protokół 

z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 4 października 2012 roku. 

Protokół został sporządzony i był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej oraz zamieszczony 
na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie. 

Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 

II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

Pani Radna Sławska - złożyła wnioski w sprawie: 
1. niezadowolenia z odpowiedzi, j aką otrzymała w sprawie wniosku o udostępnienie informacji 

publicznej dot. interpelacji złożonych od początku kadencji, podkreśla jąc, że jest Pani radną złożyła 
wniosek w imieniu mieszkańców i ludzi, którzy j ą wybrali i dostała odpowiedz, że może sobie 
poczytać na B I P — ie Węgorzyna, „mieszkańcy pytają, o czym m ó w i ę na sesjach i czy zgłaszam ich 
problemy, chcę i m to pokazać na piśmie, jeżeli w urzędzie nie można tego wydrukować to 
uzgodnijmy termin i j a przyjdę i przepiszę sobie" 

2. zmiany godzin pracy opiekuna świetlicy w Runowie Pomorskim (w załączeniu kserokopia wniosku 
złożonego na sesji do Przewodniczącego Rady) 

złożyła interpelacje dotyczące: 
1. opracowania Regulaminu Świetlic Wiejskich (w załączeniu kserokopia interpelacji złożonej na sesji 

do Przewodniczącego Rady) 
2. doświetlenia u l . Węgorzyńskiej, która jest głównym ciągiem komunikacyjnym w miejscowości 

Runowo Pomorskie, ustawienie dodatkowych lamp ulicznych na wysokości biblioteki i na 
skrzyżowaniu z u l . Spokojną oraz uruchomienie niedziałającej lampy na rondzie skrzyżowania ulic 
Węgorzyńskiej , Połchowskiej i Kolejowej (w załączeniu kserokopia interpelacji złożonej na sesji do 
Przewodniczącego Rady) 

3. wykonania oświetlenia w ulicy Dębowej w Runowie Pomorskim (w załączeniu kserokopia 
interpelacji złożonej na sesji do Przewodniczącego Rady) 
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4. wybudowania chodnika na ul. Połchowskiej na całej swej długości, ponieważ wzmożony ruch 
pojazdów drogowych stwarza zagrożenie bezpieczeństwa pieszych (w załączeniu kserokopia 
interpelacji złożonej na sesji do Przewodniczącego Rady) 

5. skrzyżowanie ul . Kolejowej i Połchowskiej - obniżenie krawężników i wykonanie zejścia na ulicę, 
ponieważ w chwil i obecnej utrudnia to przejście z wózkami dziecięcymi i inwalidzkimi (w 
załączeniu kserokopia interpelacji złożonej na sesji do Przewodniczącego Rady) 

odczytała wnioski i monity zgłaszane przez mieszkańców Runowa Pomorskiego w sprawie: 
1. odtworzenia zlikwidowanej pompy na ulicy Kolejowej - w okolicy skrzyżowania z ulicą 

Połchowską, ponieważ w przypadku awarii wodociągu nie ma w centrum Runowa Pomorskiego 
zastępczego/awaryjnego miejsca poboru wody, a miejsce po zdemontowanej pompie jest 
niezabezpieczone (w załączeniu kserokopia pisma złożonego na sesji) 

2. zmiany godziny zakazu pakowania w okolicach dworca P K P z 6-22 i wyczulenie polic j i na 
egzekwowanie go od kierujących pojazdami, ponieważ w chwi l i obecnej są postawione znaki 
zakazu parkowania w godz. 7-15, które nie są respektowane przez kierowców a w razie 
konieczności interwencji utrudniają dojazd dla pogotowia, straży pożarnej czy też polic j i (w 
załączeniu kserokopia pisma złożonego na sesji) 

3. drzew rosnących na poboczach, wymagających przycięcia na ul. Dębowej , Połchowskiej oraz drogi 
od ulicy Kolejowej prowadzącej na ogrody działkowe (w załączeniu kserokopia pisma złożonego 
na sesji) 

4. ul . Kolejowa i Węgorzyńska - ustawienie dodatkowych śmietniczek w celu zapewnienia ładu i 
porządku na tych ulicach, oraz celowe było by ustawienie większej ilości pojemników na surowce 
wtórne takie jak makulaturę, metale, szkło i plastik (w załączeniu kserokopia pisma złożonego na 
sesji) 

5. interwencji organów na ul. Dębowej w celu l ikwidacji dzikiego wycieku szamba na prywatnej 
działce, oraz ogrodzenia z drutu kolczastego stwarzające zagrożenie - ulica nie jest oświetlona (w 
załączeniu kserokopia pisma złożonego na sesji) 

6. uprzątnięcia lub zagospodarowanie pozostałych płytek na terenie biblioteki (w załączeniu 
kserokopia pisma złożonego na sesji) 

Pani Radna Pietrasz -
1. złożyła podziękowania i poprosiła żeby je przekazać Panu Staroście za dokończenie chodnika na 

ulicy Kościuszki, 

złożyła interpelację w sprawie: 
1. co z chodnikiem na ulicy Grunwaldzkiej, ludzie przechodząc nim idąc do kościoła muszą ten 

chodnik omijać. N a ostatniej sesji była udzielona odpowiedz, że ten chodnik w tym roku nie będzie 
robiony, tylko w przyszłym 

2. chodnik na ulicy Matejki, mieszkańcy się dopytują nawet m a j ą ochotę przyjść na sesję, ponieważ 
nie wierzą, że są składane o to interpelacje i nic się w tym kierunku nie dzieje, czy rozpoczęte są 
jakieś prace rozmowy na temat tego chodnika? 

3. C z y s ą j a k i e ś rozmowy decyzje w sprawie ulicy Kopernika, ponieważ zbliżamy się do konstrukcji 
budżetu w tamtym roku nie znalazło się ani 0,05 zł 

złożyła zapytanie: 
1. czy Pan Przewodniczący Komis j i Budżetowo - Gospodarczej zna ustawę o samorządzie gminnym, 

ponieważ na posiedzeniu komisji wspólnych nie dopuścił p. Radnej Górniak do złożenia wniosku, 
art. 21 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym brzmi „w posiedzeniach komisji mogą uczestniczyć 
radni niebędący jej członkami, mogą zabierać głos w dyskusji i składać wnioski bez prawa udziału 
w głosowaniu" Pan do takiego wniosku nie dopuścił, dlaczego? 
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Pani Radna Górniak ~ złożyła zapytanie, kiedy zostanie: 
1. opracowany regulamin korzystania ze świetlic wiejskich, interpelacja w tej sprawie złożona 24 

lutego 2012 r. 
2. wykonana wycinka krzaków - chodzi o miejscowości Sielsko w kierunku Chwarstna, interpelacja w 

tej sprawie złożona została 23 lutego 2012 r., odpowiedzi udzielono 12 marca, 2012 r. że prace te 
na pewno zostaną wykonane przez osoby skazane na wykonanie nieodpłatnie prac społecznie -
użytecznych, jeżel i takich osób nie ma to może uda się w inny sposób tą sprawę załatwić? 

złożyła wniosek -
1. o uaktualnienie wykazu stowarzyszeń i organizacji pozarządowych działających na terenie Gminy 

Węgorzyno na stronie Gminy Węgorzyno w zakładce stowarzyszenia 

złożyła interpelację -
1. w sprawie umieszczenia w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy Węgorzyno 

rejestru wniosków i interpelacji Radnych, obecnie na BIP-ie Węgorzyno nie ma rejestru wniosków i 
interpelacji radnych, celem utworzenia takiego rejestru dla mieszkańców Gminy Węgorzyno jest 
możl iwość uzyskania informacji na temat działalności organów gminy oraz wywiązania się radnych 
z obowiązku informowania wyborców o swojej działalności w radzie, o czym mówi Statut Gminy 
Węgorzyno rozdział V(interpelacja w załączeniu) 

Pan Korcz Sołtys Sołectwa Mielno — zwrócił się do Pani Radnej Górniak „w ten sposób jak się Pani 
zachowuje to proszę nie przyjeżdżać na zebrania, burmistrz, sołtys nie ma racji możecie robić z 
tymi pieniędzmi, co chcecie a nie jest tak właśnie, Pani ich utwierdza w tym, że pieniądze m o ż n a 
przejeść wcale nie m o ż n a ich przejeść jak na ogniska pójdą pieniążki to z tego nic nie ma a Pani 
potwierdza, że oni mają r a c j ę " 

Pan Stępień Sołtys Sołectwa Zwierzynek - złożył zapytanie 
1. dlaczego nie jest uregulowana sprawa z Gminą Dobra, pisma płyną do Gminy Węgorzyno a zaraz 

nasi uczniowie będą pieszo chodzili do szkoły, dlaczego nie jest ta sprawa od trzech lat 
uregulowana? 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że jak przejdziemy do tematu szkolnictwa to 
będzie dyskusja w tym temacie. W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady Miejskiej 
zamknął punkt odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

III. Wręczenia aktów nadania stopnia awansu zawodowego nauczyciela mianowanego 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że egzamin na nauczyciela minowanego zdały 
dwie nauczycielki Gimnazjum im. Orła Białego w Węgorzynie Pani Joanna Halama i Pani K a m i l a 
Wilczyńska — Nachaj. Zdobyły status nauczyciela mianowanego akt ten podwyższa statut 
nauczyciela i otwiera drogę do uzyskania kolejnego stopnia awansu nauczyciela dyplomowanego. 
Dokument ten świadczy o poszerzeniu i pogłębieniu nauczyciela wiedzy i umiejętności 
zawodowych. Gratulujemy! 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Przewodniczący Rady Miejskiej - w związku z otrzymaniem stopnia awansu zawodowego Pni 
Joanna Halama i Pani K a m i l a W i l c z y ń s k a - N a c h a j złożą dzisiaj uroczyste ślubowanie 

- Pani Kamila Wilczyńska - Nachaj i Pani Kamila Wilczyńska - Nachaj wystąpiły i stanęły obok 
stołu, przy którym obraduje Przewodniczący oraz Wiceprzewodniczący Rady -
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Przewodniczący Rady Miejskiej - poprosił zgromadzonych o powstanie zapowiedział, że zaraz 
odczyta rotę ślubowania, po której należy wypowiedzieć słowo „ś lubuję" może to się odbyć z 
dodaniem słów „Tak m i dopomóż Bóg", po czym przystąpił do odczytania roty ślubowania 
„ Ślubuję rzetelnie pełnić mą powinność nauczyciela wychowawcy i opiekuna młodzieży, dążyć do 
pełni rozwoju osobowości ucznia i własnej, kształcić i wychowywać młode pokolenie w duchu 
umiłowania Ojczyzny, tradycji narodowych, poszanowania Konstytucji Rzeczpospolitej Polskiej". 
D o ślubowania: 

Pani Joanna Halama - „ślubuję tak m i dopomóż B ó g " 

Pani Kamila Wilczyńska - Nachaj - „ślubuję tak m i dopomóż B ó g " 

Przewodniczący Rady Miejskiej - pogratulował i poprosił o potwierdzenie ślubowania poprzez 
złożenie podpisu na akcie ślubowania 

- Pani Kamila Wiłczyńska Nachaj oraz Pani Joanna Halama złożyły podpisy -

Przewodniczący Rady Miejskiej - poprosił Panią Burmistrz o wręczenie aktów mianowania 

- Pani Burmistrz wręczyła akty mianowania, Pan Przewodniczący Rady wręczył kwiaty -
zgromadzeni zaczęli bić brawa — 

Pani Burmistrz - obecnie Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim przebywa na 
urlopie dła poratowania stanu zdrowia, organ prowadzący w takim stanie wyznacza nauczyciela, 
który zastępuje podczas tej nieobecności i wyznaczonym nauczycielem jest Pani Małgorzata 
Chiłakowska, obie Panie są obecne dzisiaj na sali, jeżeli radni będą miel i pytania to na pewno Panie 
będą odpowiadać. Poinformowała również, że Dyrektor Gimnazjum Pani Elżbiecie Gębka zostało 
powierzone prowadzenie Gimnazjum na kolejnych 5 łat 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - poprosił o przedstawienie publicznie informacji, o których 
mówiono na komisjach 

Pan Janusz Sadurek - informacja została przygotowana w sposób profesjonalny, chyli czoła przed 
wszystkimi nauczycielami, którzy włożyli bardzo dużo pracy żeby osiągnąć takie efekty, jakie 
osiągnięto za ostatni rok w szkole i widzimy, że te efekty są coraz lepsze, nasze szkoły 
węgorzyńskie są widoczne nie tylko w Węgorzynie, ale również na szczeblu wojewódzkim i to jest 
wielka, cenna zdobycz. Powtórzył to co mówił na komisji „szanujmy pracę nauczycieli, szanujmy 
dzieci aby nasza przyszłość była jak najlepsza", podziękował Panią i poprosił o przekazanie 
podziękowań nauczycielom 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Pani Radna Pietrasz ~ przyłącza się do tych podziękowań, ale chciała zwrócić uwagę na kwestie 
budżetowe, bo oświata to priorytetowe zadanie dla samorządu gminy jest to ponad 7 min w 
wydatkach budżetowych, którymi się za jmują dyrektorzy szkół. Należy wspierać i nagradzać tych, 
którzy z a j m u j ą się wychowaniem pokolenia pamiętają, że naj lepszą inwestycją jest człowiek, środki 
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które są dokładane z budżetu tj. kwota 550 tys. Podkreślając, że środki wydatkowane z budżetu są 
w następującej wysokości: Szkoła Podstawowa - 26.409,00 zł, Szkoła Podstawowa w Runowie 
Pomorskim - 481,698, OOzł, Gimnazjum w Węgorzynie - 42.000,00zł.. Dotyczy Pani Skarbnik -
dyrektor szkoły na mocy ustawy odpowiada tak to wynika z art. 34a ustawy „ za przestrzeganie 
obowiązujących przepisów dot. bezpieczeństwa i higieny pracy pracowników i uczniów, 
przestrzegania przepisów dot. organizacji szkoły ", dlatego że była tutaj dyskusja odnośnie alarmu 
czy musiał być włączony czy nie musiał być włączony otóż, należy to do dyrektora szkoły a j a 
zrozumiała, że Pani skarbnik miała pretensje, że nie można zapłacić ze środków budżetowych, bo 
coś tam było nie tak zrobione. Panie Przewodniczący i Pani Przewodnicząca Komis j i Społeczno -
Oświatowej, na jakiej podstawie te wnioski znalazły się w tej informacji o oświacie art. 21 o 
samorządzie gminnym z 8 marca 1990 r. pkt 3 mówi wyraźnie komisje podlegają radzie, 
przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ustawodawca nie przewidział komis ją 
samoistnych kompetencji, komisje są, bowiem pomocniczymi organami gminy i m a j ą charakter 
usługowy wobec gminy i ich rola polega na kontrolowaniu, opiniowaniu wnioskowaniu lub 
insphowaniu, stanowisko komisji wypracowane w danej sprawie powinno być przedłożone 
Przewodniczącemu Rady Gminy w celu przedstawienia go radzie powinno być rozpatrywane i 
zaopiniowane na sesji gminy, takiego sprawozdania rada gminy nie widziała, te wnioski w 
informacji są niezasadne i nie powinny się tam znaleźć 

Pani Skarbnik - na komisji nie było mowy, że j a jestem przeciwna, że Pani Dyrektor Wolska ma 
przeprowadzić akcję przeciwpożarową tylko nie rozumiałam i dopytałam, okazało się, że przy 
wyłączaniu prądu nastąpiło spięcie w kotłowni centralnego ogrzewania i chodziło o to, kto ponosi 
winę, czy uzgadniała Pani Dyrektor Wolska to z „ W E S T B U D E M " , czy można było tak wyłączyć 
czy nie?. B o są to środki publiczne, podatników i jeżeli zostanie przedłoży Radzie Miejskiej 
wniosek o przyznanie środków to muszę być pewna z Panią Burmistrz czy na to możemy 
wydatkować 

Pani Radna Pietrasz - tak to odebrałam, jest to obowiązkiem dyrektora, dlatego zacytowałam 
artykuł z ustawy o systemie oświaty 

Pan Radny Sadurek - żeby pogodzić wszystkie strony czy nigdy Państwu przy włączaniu światła 
nie spaliła się żarówka? 

Pani Burmistrz - ale to 13.000,00 zł 

Pan Rady Sadurek - ale co miała zrobić jest do tego specjalna dźwignia, którą trzeba na dół albo 
do góry poc iągnąć a że się spaliło, czy ktoś udowodni, że w kotłowni np. palacze nie wymienili 
bezpieczników np. powinien być 16 a wsadzili kawałek drutu 

Przewodniczący Rady Miejskiej - podkreślił, że w prasie nie zostało napisane o tak dobrych 
wynikach naszych szkół. Średnia powiatu - 21,73, Szkoła w Runowie -23,78, Szkoła w 
Węgorzynie - 23,83, Średnia powiatu - 23,26, Szkoła Węgorzyno - 26,24, Szkoła w Runowie -
23,32.Wyniki wyższe od średniej powiatowej chciałbym żeby te tabelki znalazły się w publicznym 
obiegu, mamy wynik i dzięki nauczycielom i pracy młodzieży te wyniki , które są to są z testów 
egzaminów, które przeprowadziła komisja, oby w przeszłym roku były tak dobre. Został wywołany 
temat szkoły w Zwierzynku i Mieszewie, należy o tym publicznie podyskutować, bo wyszedł temat, 
to pismo wpłynęło również do Przewodniczącego Rady o czym chciałem poinformować Państwa w 
wolnych wnioskach i komunikatach, „Urząd Mie j sk i w Dobrej informuje, że od początku roku 
szkolnego 2012/2013 zaprzestajemy dowozu dzieci z miejscowości Mieszewo oraz Zwierzynek ze 
Szkoły Podstawowej im. U n i i Europejskiej w Dobre j . . . " „ ...tak jak informowałam poprzednio i 
wnieś sprawę na drogę postępowania sądowego przeciwko Gminie Węgorzyno z klauzulą 
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wykonalności za kres 3 lat o zapłatę obe jmującą zwrot kosztów dowozu dzieci z Gminy 
Węgorzyno, które to koszty poniosła Gmina Dobra". Pani Radna Pietrusz zaważyła, że do 
szkolnictwa dokładamy 550 tys. złotych my radni podejmujemy na wniosek pani Burmistrz, że te 
pieniądze dokładamy chciałoby się więcej dołożyć, Pani Skarbnik i Pani Burmistrz proszę 
powiedzcie jak to wygląda na dzisiaj? 

Pani Burmistrz — od 2000 roku część dzieci z Mieszewa i Zwierzynka uczęszczają do Szkoły w 
Dobrej zabiegała o to Gmina Dobra, radni, którzy byl i w tamtym czasie również radnymi bardzo 
szczegółowo opowiadali o posiedzeniach i spotkaniach, jakie wtedy były prowadzone i z ich relacji 
wynika, że to Gmina Dobra zwróciła się z tą propozycją, ponieważ mieli mało dzieci i groziło i m 
zamkniecie szkół. W związku z tym nasi uczniowie dojeżdżali do tych szkół, Gmina Węgorzyno na 
mocy porozumienia przekazywała pewną część subwencji, pierwsze półrocze chodziły jeszcze do 
naszych szkół inaczej pierwsze pół roku, ale roku kalendarzowego. O d jakiegoś czasu Gmina Dobra 
od razu dostaje tą subwencję dla tych naszych uczniów i w związku z tym ma dochody, ma również 
obowiązek ponoszenia pewnych kosztów związanych z dojazdem i nauką naszych uczniów. Jest 
również opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, która jednoznacznie mówi, że Gmina Węgorzyno 
nie ma obowiązku pokrywania kosztów dowozu, więc na pisma z Gminy Dobra odpowiadam, że 
nie będę ponosiła kosztów, jeśli Gmina Dobra nie chce dalej przy jmować uczniów i ich dowozić 
będę robiła spotkania z rodzicami i będę proponowała żeby te dzieci chodziły do naszych szkół tym 
bardziej, że nasze szkoły mają lepsze osiągnięcia w nauce a chyba o to chodzi żeby mieć dobrze 
uczące się dzieci 

Pani Radna Pietrusz - chyba się zbliżamy do końca tego tematu kiedyś będąc w szkole przeczytała 
taki napis „Nie wszyscy mamy takie same zdolności, ale wszyscy winniśmy mieć te same 
możliwości, aby te zdolności rozwi jać" my, jako samorząd mamy obowiązek żeby zadbać o to żeby 
te możliwości były równe dla wszystkich. Ja pamiętam ten temat to był 2001 rok Pan Szymko był 
szefem całej organizacji, przedstawicieli rodziców było tak? 

Pan Jan Szymko — brałem udział w takich zebraniach 

Pani Radna Pietrusz - i wtedy również takie rozmowy toczyły się na sesji między rodzicami a 
samorządem w Mieszewie w szkole to nie tylko, że samorząd chciał, ale również rodzice tak nam 
przedstawiano na sesji, że większość rodziców optowała za tym żeby dzieci dojeżdżały do Dobrej 

Pan Jan Szymko — brałem udział w tych zebraniach to byt chyba 2001 rok wola rodziców z 
Mieszewa była taka, że do Dobrej, był Pan Dyrektor Łukomski przedstawiał jak to wygląda w 
Dobrej, jakie fajne warunki, do Dobrej blisko, chociaż ja byłem za tym żeby te dzieci tutaj do 
Węgorzyna jechały i być może dzisiaj te wyniki, które tutaj zostały osiągnięte te nasze 
węgorzyńskie to jest pierwszy punkt za tym żeby te dzieci ze Zwierzynka i Mieszewa dojeżdżały do 
Runowa i Węgorzyna. Jeżeli autobus j u ż dzisiaj dojeżdża do Mielna po dzieci to 3 - 4 kilometry i są 
u nas, ale to jest tylko wola rodziców, którzy muszą wyrazić chęć żeby te dzieci trafiały do 
Węgorzyna, jeżeli za dziećmi idzie subwencja, czyl i idą konkretne pieniądze 

Pani Burmistrz - na chwilę obecną byłoby to 335.252,00 zł 

Pan Szymko — Gmina się podjęła żeby te dzieci przyjąć i to jest ich obowiązek żeby dowozić 

Pani Radna Pietrusz - ale w subwencji jest nakaz dowożenia? czy to jest zadanie własne gminy? 

Pani Burmistrz - ta gmina, która ma w swoim okręgu dzieci, za które bierze subwencję ma 
obowiązek dowożenia 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - ten temat będzie w najbl iższym czasie do opracowania, bo 
na drugim semestrze my musimy wiedzieć, co z dziećmi zrobić 

Pani Burmistrz - podtrzymuję i mówię o tym otwarcie publicznie, że nie zapłacę tych kosztów, 
ponieważ nie ma do tego podstaw, mało tego Regionalna wyraziła się jasno mamy interpretację i 
jest to bezpośrednio odpowiedź, jeżel i bym zapłaciła Gminie Dobra, która bierze subwencję za 
nasze dzieci naruszyłabym dyscyplinę f inansów publicznych i zostałabym postawiona przez 
rzecznikiem, będę je ponosiła, jeżeli rodzice się zgodzą puszczać te dzieci do naszych szkół 

Pani Radna Pietrusz - wniosek formalny o 5 minut przerwy 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ja po bloku informacje oświacie przewidywałem 

Przewodniczący Rady Miejskiej - w podsumowaniu dyskusji pogratulował i poprosił o przekazanie 
tych podziękowań nauczycielom, żeby nie zaprzepaścić tego w następnym okresie 

Pani Burmistrz - za te osiągnięcia w kierowaniu naszymi p lacówkami za piękne wyniki, z których 
m o ż e m y być my, jako samorząd tu bardzo dumni, bo średnie z wyników egzaminów są wyższe niż 
średnie krajowe. Chciałabym taki dyplom wręczyć poszczególnym Panią Dyrektorką i również za 
to, że otrzymały Nagrodę Burmistrza z okazji Dnia Edukacji Narodowej i taki mały akcent 
kwiatów. 
Dwie z Pań Dyrektorek obchodzą jubileusz pracy - zawodowej, jubileusz 25 - lecia w tym roku 
obchodziła Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim Ilona Śmigielska. 
Gratulujemy! 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa — 

Pani Burmistrz - jak również jubileusz 25 - łecia pracy zawodowej obchodziła Pani Lucyna 
Wolska. Gratulujemy! 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa — 

Pani Burmistrz — podziękowała również Pani Dyrektor Przedszkola Publicznego za promowanie 
podczas Święta Przedszkolaka już poza naszym regionem oraz 
Pani Małgorzacie Chilakowskiej, która dzielnie pełni mimo swoich obowiązków codziennych, jako 
nauczyciel dodatkowe obowiązki, jako nauczyciel zastępujący dyrektora 

- zgromadzeni zaczęli bić brawa, Pani Burmistrz wraz z Panem Przewodniczącym wręczyli dyplomy 
oraz kwiaty, wykonano również zdjęcia pamiątkowe-

Pani Elżbieta Gąbka - mam nadziej, że mogę mówić w imieniu swoich koleżanek, którym 
gratuluję za te złożone piękne, podziękowania. W swoim imieniu dziękuje za to, że pięknie tą 
młodzież przygotowują i nie godnym było by tego nie kontynuować, tych wysokich wyników, bo 
zaczynając od Przedszkola przygotowują nam naszą młodzież. Dziękuje Pani Burmistrz za 
powierzenie obowiązków dyrektora to jest piękny obowiązek, trudny, ale i zaszczytny nie ukrywam 
tego. Natomiast Szanownym Radnym bardzo dziękuje za współpracę za pomoc, za uczestnictwo w 
naszym życiu szkolnym, Panu Przewodniczącemu, że zawsze nas tutaj odwiedza przybywa na 
zaproszenia i w i d z i naszą pracę i pewnie, że będziemy się dalej starać i osiągać takie wyniki jak 
tylko będzie to możliwe, dziękuje 
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- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Przewodniczący Rady Miejskiej - ogłosił 10 minut przerwy 

Przewodniczący Rady Miejskiej — poinformował, iż wiedział o wnioskach K o m i s j i Społeczno -
Oświatowej, u jęte są w informacji, nie były przyjmowane przez radnych i tak były potraktowane 
wnioski te będą rozpatrywane przy budżecie i wtedy pochylimy się dokładniej, bo tych wniosków 
do budżetu ze szkolnictwa oprócz tych, co komisja wypracowała na swoich posiedzeniach od 
dyrektorów jest zacznie więcej. To jest to, na co komisja zwróciła szczególną uwagę, co jest 
niezbędne, nad czym musimy się pochylić 

Ze względu na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdzam, że radni z 
informacją o stanie oświaty się zapoznali 

b) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej - druk nr 2 

Informacja od Naczelnika Urzędu Skarbowego jeszcze nie wpłynęła a złożenie tej informacji 
wynika z art. 24 ust. 12 ustawy o samorządzie gminnym, który obliguje Przewodniczącego Rady 
Miejskiej do przedstawienia informacji radzie w terminie do 30 października każdego roku - co 
Urząd Skarbowy stwierdzi w naszych oświadczeniach to się dowiemy w najbl iższym czasie 
Ze względu na brak pytań Przewodniczący Rad Miejskiej stwierdził, że radni z informacją się 
zapoznali 

c) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Węgorzyna -
druk nr 3. 

Ze względu na brak pytań Przewodniczący Rad Miejskiej stwierdził, że radni z informacją się 
zapoznali 

Pan Mieczysław Kotwicki - „Nasza Kraina Sielsko" - projekt pn. „sadzawka", powstał w roku 
2010 zaś w kwietniu tego roku została podpisana umowa. Projekt opiewa na dotację w wysokości 
17 tys. z refundacji w sumie 25 tys. Początkowym etapem realizacji tego projektu było usunięcie 
około 1.700.00 kg odpadów, śmieci (50 worków) w tej chwil i prace są zaawansowane, ale 
niedokończone a mamy czas do 15 listopada. W obecnej chwili są problemy we współpracy z 
sołtysem. Sołtys, jako stowarzyszenie „Straż pożarna" miał zagospodarować obrzeża, oczyścić dno 
stawu, te prace wykonali inni tylko niezobowiązane stowarzyszenie, od początku wieś ruszyła do 
prac tylko później zrobił się rozłam dzięki panu sołtysowi. W tej chwil i są obrzeża wykonane, 
nasadzenia trwają, posiana trwa, którą wiosną będzie widać, Z U K wyłożył nam chodniczki, na 
którym widnieje napis z nazwą placu „Nasza Kraina Sielsko". N a realizację tego projektu było 
zaplanowanych 120 godz., w tej chwil i liczba godzin zwiększyła się do 400. 1 to nie jest koniec. 
T y m projektem zostało ruszone Sielsko jak i zarówno inne wnioski a jeżeli władze gminy 
dopomogą, chodzi o współpracę w pisaniu projektach, bo Pani Burmistrz kiedyś wspomniała, że 
gmina już nie może korzystać z żadnych środków, a jest szansa sporo pomysłów jest tylko jest w 
tym celu potrzebna pomoc gminy. W tym projekcie dzięki Pani Marcie po godzinach pracy ten 
projekt został napisany na czas i dopracowany. Jeżeli ktoś mało widzi ze zd jęć to zapraszam do 
Sielska 

Omówienia projektu zaprezentowano za pomocą prezentacji s lajdów ze zdjęciami. 
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- zgromadzeni zaczęli bić brawa -

Przewodniczący Rady Miejskiej - zapytał czy stowarzyszenie jest wstanie sposobie poradzić z 

rozliczeniem do 15 listopada? 

Pan Mieczysław Kotwicki - „Nasza Kraina Sielsko" - oczywiście jak najbardziej, Pani Barbara i 
moja małżonka - Mieczysława Kotwicka 

Pani Radna Górniak — poinformowała, że na dzień dzisiejszy nawet Urząd Marszałkowski nie wie 
jak poprawnie rozliczenie pracę własną. Okazało się, że jest przepis unijny, który mówi, że praca 
własna musi być zaewidencjonowana w rachunkowości. N a dzień dzisiejszy bezpośrednio się 
kontaktuje z dz iałem płatności w Urzędzie Marszałkowskim i tam staramy się znaleźć rozwiązanie, 
pisząc do prawników z Warszawy, mam nadzieje, że sobie z tym poradzimy. Poinformowała 
również, że te wcześniejsze projekty, które były robione pracą własną i te, które nie były 
zaewidencjonowane może się zdarzyć taka sytuacja, że te pieniądze będą musiały być zwrócone, bo 
przepis unijny mówi jednoznacznie, że musi być zaksięgowane. Jeżeli chodzi o Stowarzyszenie 
„Kresowian z Kuropatnik" to wniosek o płatność został złożony 20 września 2012 roku i czekamy. 
Dlaczego wystąpiłam z wnioskiem żeby przedstawić Państwu realizację tych projektu, bo to 
właśnie gmina dała bezpłatną pożyczkę na ten wkład własny. Jeżeli chodzi o projekt „Zbieranie 
wspomnień obecnych mieszkańców Kuropatnik oraz organizacja zjazdu powrót do korzeni" -
prezentacji nie ma, dlatego że częściowo niektóre informacje zostały j u ż powiedziane a więcej 
aktualnych informacji dostępnych jest na stronie http://www.kresowianiezkurorjatnik.republika.pl. 
Podpisanie umowy nastąpiło 21 marca 2012 roku rozpoczęcie realizacji 23 stycznia 2012 roku a 
złożenie wniosku o płatność 25 września 2012 roku. Cały projekt opiewał na 10.123,85 zł - wkład 
finansowy- 9.181,88 z czego dofinansowania, czyl i ze strony Urzędu Marszałkowskiego -7.086,69 
zł i na tą kwotę urząd udzielił nam nieoprocentowanej pożyczki natomiast wkład finansowy 
Stowarzyszenia w ten projekt wynosi - 2.124,23 jeżeli chodzi o wkład niepieniężny, czyl i pracę 
własną to tak samo jak w przypadku Stowarzyszenia „Nasza Kraina Sielsko" założyliśmy, że będzie 
to 51 godzin a wyszło 115 godzin. Przeprowadzono 15 spotkań w trakcie, których nagrywano 
wspomnienia 19 osób i wspomnienia te zostały utrwalone na płycie C D , na bazie zebranego 
materiału, j ak imi są wspomnienia kuropatniczan opisano i reaktywowano zwyczaj świecenia pól w 
miejscowości Sielsko, W celu udokumentowania realizowanych zadań zakupiono aparat 
fotograficzny. Podczas spotkań zebrano 34 zdjęcia w celu ich skopiowania gdyż stanowią one 
przekaz historyczny dawnych wspomnień i życia mieszkańców z Kuropatnik tuż po przyjeździe na 
ziemie polskie w tym celu zakupiony został skaner. W święcenie pól zostali włączeni uczniowie z 
Gimnazjum i m . Orła Białego w Węgorzynie, świecenie pól poprzedzone zostało kampanią 
informacyjną - wydrukowano 70 zaproszeń dla mieszkańców Sielska i okolicznych wiosek, 
wydrukowano 60 tekstów pieśni na zjazd powrót do korzeni, opracowano i wydrukowano 50 szt. 
plakatów oraz opracowano i wysiano 30 szt. zaproszeń. W zjeździe do korzeni wzięło udział ponad 
250 osób, przygotowano dwa banery reklamowe, dekoracje sali, placu przy sali, dekoracji w 
kościele, poczęstunek dla uczestników zjazdu, oprawę m u z y c z n ą - F O R T E P R E S T O z Nowogardu, 
a gościnie występował Chór „Uśmiech" z Łobza całość projektu reprezentowana jest na stronie 
internetowej 

Pan Kotwicki - poprosił Pana sołtysa żeby się wypowiedział oficjalnie odnośnie prac 

Pan Radny Gwóźdź - bardzo się cieszy, że mamy takich mieszkańców jak C i Państwo, którzy 
przyszli na sesję i pokazali, co zrobili i nie przyszli po to żeby coś dostać, Pani Burmistrz należy 
takim ludziom pomagać jestem dumny, że jest mieszkańcem tej gminy i że mamy takich 
mieszkańców, że z niczego można zrobić coś, tylko się dziwie, dlaczego Pan sołtys, jako 
mieszkaniec zamiast cieszyć się, że ktoś wykonuje jakąś pracę dzięki temu pan może pomóc a nie 
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dzielić, życzę obecnym sołtysom żeby miel i takich mieszkańców, którzy chcą coś zrobić nasuwa się 
takie powiedzenie" Chce mi się chcieć", bo często nam się nie chce albo z góry wiemy, że nam się 
nie uda, gratuluję i życzę Pani Burmistrz żeby takich mieszkańców było jak najwięcej u nas 

Pan Szymko — przez Sielsko jeżdżę ki lka razy dziennie rok temu w tamtym miejscu była 
śmierdząca sadzawka ze śmieciami w centrum Sielska dzisiaj jest wszyscy widzieli jak. N a 
początku tamtych ludzi było więcej ostatnio Państwo Kotwiccy chyba najwięcej Pana widział 

Pan Mieczysław Kotwicki - „Nasza Kraina Sielsko " — dopowiedział, że tam przy tych pracach to 
Pan Baryłuk pomaga Pan Kościan 

Pan Szymko — niektórzy się żalili na pana i mówili różne rzeczy, ale wiem, że Pan się tego podjął i 
dzisiaj widać tego efekty i wierze, że sołtys Sielska jak dał słowo, że coś zrobi to zrobi, po 
rozmowie z sołtysem, który mówił, że miał tam jakieś prace, ale na pewno coś pomoże, ta Kraina 
Sielsko nie powinna dzielić, jak odbywały się zebrania w Sielsko to wiem, jaka była atmosfera 

Pan Słomiński Sołtys Sołectwa Sielsko - był przez cały czas chętny do pomocy, przyjechał pan i 
zaczął tam orać, po co to robić, kiedy kamienie wyciągam jak koparka przyjedzie z komunalki i 
wyrówna to wszystko, a Przewodniczący mówi, że ja ludzi buntuję to, po co ja mam chodzić, i Pan 
Kolasiński się denerwował 

e) Informacja Burmistrza z działalności między sesjami 

Pani Burmistrz - przedstawiła informację z działalności między sesjami za pomocą prezentacji 
multimedialnej, (która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 

podczas której omawiane były następujące kwestie: 
•> 13.10.2012r. odbyły się 1 spławikowe zawody wędkarskie o Puchar Prezesa Lokalna Grupa 

Rybacka „ Sieja" Gminę reprezentowała grupa biorąca udział w zawodach 
•> 18.10.2012r. udział w uroczystościach „Pasowania na ucznia" w Szkole Podstawowej w 

Runowie Pomorskim 
•> 19.10.2012r. udział w uroczystościach związanych z 10 -leciem powstania Gminy 

Uckerland z siedzibą w miejscowości Lubbenow 
•> 22.10.2012r. odbyło się uroczyste pasowanie uczniów klas I w Gimnazjum, występ artystów 

z Brazyl i i w ramach obchodów D n i Papieskich 2012 r. Gminę reprezentowali 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Mazuro i Przewodnicząca K o m i s j i Społeczno 
Oświatowej Jadwiga Kamińska 

•> 23.10.2012 zorganizowanie spotkania przez Starostwo Powiatowe w Urzędzie Miejskim, 
spotkanie pt; „ Melioracje wodne szczegółowe na terenie powiatu łobeskiego" omówione 
zostały kwestie związane z rolą melioracji wodnych, zasadami prowadzenia ewidencji 
urządzeń melioracji wodnych oraz zasady tworzenia spółek wodnych, 

<• 05.10.2012r. podpisanie umowy na dofinansowanie (Pomost w Brzeźniaku) w Urzędzie 
Marszałkowski 
08.10.2012r. spotkanie z Dyr. Mal inowskim Enea w sprawie umowy na konserwacje 
punktów świetlnych, jak również omówienie możliwości rozbudowy oświetlenia ulicznego 

•> 10-12.10.2012r. udział w konferencji w Płocku na temat : „ Zarządzenie gospodarką 
odpadami w Gminie" w kontekście przepisów ustawy i wprowadzenia ustawy śmieciowej 

•> 10.10.2012r. przyznano Gminie Węgorzyno dofinansowanie dotacji na zadanie pn. „ 
usuwanie wyrobów zawierających azbest" 

• 12.10.2012r. umowa z P U P prace publiczne ( 2 osoby) do 14.12.2012r. 
• 15.10.2012r. spotkanie Burmistrzów i Skarbników w Urzędzie Mie j sk im w Łobzie w 

sprawie termomodernizacji, z którego mieliśmy dofinansowanie na termomodemizac ję 
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Szkół, Przedszkoli, Biblioteki i 4 świetlic, poruszony był temat zwrotu środków za projekt 
dot. Przedszkola w Cieszynie Pani Burmistrz poinformowała, że Gmina Łobez wystąpiła do 
sądu i na rozprawie dn. 17.10.2012 r. ze strony powoda nikt się nie wstawił ani pełnomocnik 
ani powód, zaś p. Burmistrz wraz z pełnomocnikiem i z Panią Skarbnik, która była 
świadkiem w sprawie byli w sądzie i p. sędzia zawiesił postępowanie do czasu wyjaśnienia 
czy G m i n a Łobez zwróci się z pozwem przeciwko koordynatorom, bo taką informacje podał 
Burmistrz Ł o b z a na wcześniejszym spotkaniu 

• 17.10.2012r. posiedzenie Społecznej K o m i s j i Mieszkaniowej 

•t* 22.10.2012r. złożenie rozliczenia „ Polsko- Niemieckiego Lata z Węgorzem 2012 r." do 
Euroregionu Pomerania 

*** 24.10.2012r. spotkanie z Przewodniczącym Celowego Związku G m i n R - X X I spotkanie z 
Nowogard dot. zamkniecie składowiska odpadów w Kraśniku, przeprowadzenia 
rekultywacji tego składowiska, jak również były omawiane szczegóły wprowadzenia opłaty 
śmieciowej 

V. Podjęcie uchwał w sprawie 
Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
podatek od nieruchomości — druk nr 4 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 
powyższego projektu 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-12 
Przeciw - 1 
Wstrzymało się - 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XX/190/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 25 października 2012 roku 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 
(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości — druk nr 5 

Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 

powyższego projektu 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że w zeszłym roku Wojewoda 
Zachodniopomorski uchylił dwa zwolnienia dotyczące emerytów i rencistów, w pozostałych 
gminach, które miały te zwolnienia wezwał ich do zmiany tych uchwał 

Pytań i uwag nie zgłoszono 

Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za - 13 
Przeciw -0 
Wstrzymało się - 1 
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1 osoba nie glosowała 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

z 

Uchwal 
Rady Mit 
; dnia 25 p 

XX/191/2012 
j w Węgorzynie 
iernika 2012 roku 

Przewodniczący Rady Miejskiej — przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty 
targowej - druk nr 6 

Pan Jan Szymko - odpowiedział Pani Radnej Pietrusz, że na komisj i przy omawianiu projektu 
uchwały na druku nr 6 okazało się, że nie znam, gdyż ustawa mówi wyraźnie, że każdy radny może 
złożyć wniosek nie musi być członkiem komisji. Wiec postąpiłem w ten sposób, że w dyskusji, przy 
tym projekcie uchwały Pani Radna Górniak zawnioskowała o zmniejszenie stawki 3, 40 zł o 50% i 
tego wniosku nie przy jąłem i to był mój błąd i za to Panią Radną przepraszam. Natomiast mówiłem, 
że na sesji m o ż e Pani taki wniosek złożyć, ma Pani takie prawo 

Pani Radna Górniak - na naszym terenie Gminy Węgorzyno wiosek jest dużo, targowisko w 
Węgorzynie jest takie, jakie jest, za dużo osób, które by tam przyjeżdżały i targowały nie ma. 
Chodzi o zmniejszenie o 50% stawki za sprzedaż na tym targowisku żeby było dużo 
wystawia jących się, ponieważ tak czynią ościenne gminy w Drawsku, gdyż jest tam dużo 
wystawiających się i ta stawka była wyższa, w tamtym roku została zmniejszona i to mnie 
zaskoczyło a dlatego żeby tym osobom, które jeszcze przyjeżdżają tam i chcą sprzedawać żywność 
żeby po prostu i m ułatwić. Zależy nam na zdrowej żywności, ponieważ taka żywność jest 
produkowana przez emerytów na wsiach. Wnioskuję o obniżenie o 50 % stawki w §1 ust. 1 pkt. a 
uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej - zapytał sołtysów o zapotrzebowanie na płac targowy w 
Węgorzynie, czy jest potrzebny? 

Pani Radna Górniak - są takie sytuacje gdzie jest jakieś nowe miejsce targowe robione to miasto 
promuje dane miejsce po to żeby zachęcić wystawiających się żeby przyjeżdżali 

Pani Radna Pietrusz - jak wypromować targowisko? Ja jestem nawet za tym żeby rolnik był w 
ogóle zwolniony z tej opłaty, ponieważ to nie są wielkie pieniądze do budżetu, jak mieszka 64 lata 
w Węgorzynie i chodzi na ten ryneczek jeszcze nie widziała nawet przy sklepie jak jeszcze można 
było przy pawilonach GS - oskich żeby jakaś babcia ze wsi stanęła z jajkiem z ziemniakiem czy z 
czymś, one jechały z serem z masłem na duże targowiska do Szczecina, bo tam się sprzedaje i taka 
jest prawda. Jak promować to targowisko? są sołtysi niech odpowiedzą czy są zainteresowani 
rolnicy, co produkują zdrową żywność, są, ale kwiaty jest artykuł w Kurierze Szczecińskim, w 
którym piszą, że opłaty na okres Święta Zmarłych wzrosły czterokrotnie, Ponownie zapytała czy 
rolnicy, mieszkańcy, działkowicze przyj adą na ten plac i co będą sprzedawać? 

Pan Radny Cierpisz - jako sołtys z 20 lat temu Pani handlowała z ziemniaczkami naprzeciwko 
banku, usiadłem na ławeczce i obserwowałem „ i ta kupująca mówi autentycznie czy to są 
naturalne, tak kochanieńka tak, tak ...to tyle i tyle, zapakowała i poszła". Zapytałem czy 
rzeczywiście Pani te ziemniaki tak wyhodowała na tym? „Synu to bzdura jakbyś nie sypnął to, co 
byś miał" . 
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Pani Radna Górniak - mówiąc o promowaniu danego miejsca j a Pani nie odpowiem na pytanie 
dzisiaj, to jest tak, że trzeba przełamać barierę wśród producentów, rolników wśród konsumentów 

Pani Radna Pietrusz - zapytała Panią skarbnik czy ma rozeznanie jak ta opłata się kształtuje w 
innych gminach? 

Pani Skarbnik - odpowiedziała, że nie ma 

Pani Radna Pietrusz - jestem skłonna zmniejszyć tą stawę na 1,70 zł, w przyszłym roku przed 
sesją pójdę na targowisko i zobaczę i l u rolników sprzedaje 

Pani Radna Kamińska - jeżeli chcemy dzisiaj obniżyć to tak naprawdę się pozbywamy pieniędzy, 
bo na naszym targowisku stoją ludzie nie z naszej gminy i zarabiamy na obecnych, j a jeszcze bym 
j ą podniosła 

Przewodniczący Rady Miejskiej - podsumowując podkreślił, że odbywa się sprzedaż, ale do domu 
np. miód czy jabłka, ja jka przeważnie bierze się z tego samego źródła i z dostawą na miejsce 

Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie wniosek Pani Radnej Górniak o obniżenie 
w §1 ust. pkt. a stawki 3,40 zł na 1,70 zł 

Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych glosowało: 
Za-5 
Przeciw -8 
Wstrzymało się - 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek nie został przyjęty 

Cały projekt uchwały 

Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych glosowało: 
Za-10 
Przeciw -4 
Wstrzymało się - 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwala została podjęta 

Uchwała Nr XX/192/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 25 października 2012 roku 

w sprawie wysokości stawek opłaty targowej 
(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek w 
podatku od środków transportowych - druk nr 7 

Przewodniczący K o m i s j i Budżetowo — Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 
powyższego projektu 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej — zauważył, że w uzasadnieniu jest podany kurs euro , który zmalał 
o 6,29 % w stosunku do kursu euro w roku poprzednim. G U S wnioskuje o podwyższenie stawek o 
4,2% 
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Pani Radna Pietrusz - poprosiła żeby Pan nie sugerował, bo prowadzi sesję 

Przewodniczący Rady Miejskiej - to jest dyskusja 
Pani Radna Pietrusz - Pan nie otworzy dyskusji 

Przewodniczący Rady Miejskiej - pytałem, kto chciałby zabrać głos, później powiedziałem, że 
udzielani sobie głosu 

Pani Radna Pietrusz — a to przepraszam bardzo 

Przewodniczący Rady Miejskiej — przystąpił do głosowania projektu uchwały 
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych glosowało: 

Uchwała Nr XX/193/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 25 października 2012 roku 

w sprawie określenia stawek w podatku od środków transportowych 
(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013" — druk nr 8 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 
powyższego projektu 

Pani Radna Górniak - zapytała w jaki sposób została przeprowadzona kampania promocyjna, 
która zawiadamia stowarzyszenia o projekcie tej uchwały? 

Pani Sekretarz ~ projekt uchwały został wyłożony do konsultacji na 21 dnia na stronie internetowej 
do 23 października 2012 roku osoby mogły składać swoje uwagi 

Pani Radna Górniak - Program współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami pozarządowymi i 
innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2013 -
jest to kluczowy dokument dla stowarzyszeń działających na terenie Gminy Węgorzyno, zapytała 
Pana Mieczysława Kotwickiego czy Pan wiedział, że jest takie coś na BIP — ie? 

Pan Mieczysław Kotwicki - odpowiedział, że akurat nie wiedział 

Pani Radna Górniak - zwróciła uwagę, że jak wejdą Państwo w zakładkę Stowarzyszenia i 
zorientujecie się Państwo, że nie ma aktualnego wykazu stowarzyszeń to j u ż jest źle. Następna 
sprawa czy gminy nie stać żeby wysłać pocztą właśnie ten projekt żeby stowarzyszenia mogły go 
przeczytać i wyrazić swoją opinie na ten temat. Jest to ważne, ponieważ stowarzyszenia mogą 
uczestniczyć i powinny uczestniczyć, bo nie bez przyczyny chciała żeby prezentacja tych dwóch 
stowarzyszeń się dzisiaj odbyła, ponieważ wiadomo unia dużo pieniędzy dała na powstawanie 
stowarzyszeń, ponieważ stowarzyszenia naj bardziej racj onalnie i efektywnie wykorzystuj ą 
pieniądze publiczne. Nie wszystkie stowarzyszenia mają komputer i dostęp do internetu, może 

Strona 15 z 24 



akurat zapomniały, że w tym czasie takie coś jest na BIP - ie. Jaką mamy pewność, że organizacje 
zapoznały się z projektem tego programu współpracy, który dla nich jest kluczowy a my będziemy 
pode jmować uchwałę m a j ą c świadomość, że się zapoznały, j a tej świadomości nie mam 

Pan Radny Sadurek — na stronie 45 należy wprowadzić poprawkę „niniejszy program będzie 
realizowany od 1 stycznia 2013 roku do 31 grudnia 2013 roku" 

Pani Radna Górniak - stowarzyszenia m o g ą uczestniczyć w tych konkursach ofert, które gmina 
będzie ogłaszała, ale stowarzyszenia także m o g ą zaproponować własny projekt, który by realizował 
program gminy. Z a jednym zamachem m o ż n a by było załatwić dwie sprawy wysłać projekt tego 
programu i z drugiej strony wysłać także druk żeby te stowarzyszenia zaktualizowały swoje dane, 
ponieważ różne rzeczy się zdarzają. Pani radnej marzy się żeby raz do roku w gminie odbyło się 
forum stowarzyszeń z terenu Gminy Węgorzyno, może, podczas których podjęłoby się wspólne 
działania 

Pan Radny Sadurek - §10 pkt. 1 odczytał ten paragraf 

Pani Radna Pietrusz - można wyliczyć na palcach , które stowarzyszenia z tego korzystają Sparta -
140 tys., Kantylena, CIS, są to ciągle te same stowarzyszeni, bo inne się nie zgłaszają, Rady 
Sadurek zacytował, że każde stowarzyszenie może się zgłosić 

Pani Radna Górniak - postawiła wniosek o nie głosowanie tego projektu uchwały i żeby wysłać 

zawiadomienia 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - konsultacje tego programu zostały przeprowadzone 
zgodnie z obowiązu jącymi przepisami m o ż n a wysyłać m o ż n a zapraszać na spotkania, ale nie ma 
zarzutu, że nie zostały przeprowadzone tak jak trzeba. M a m y 13 Stowarzyszeń wpisanych w K R S -
ie z tego działających tak w miarę prężnie może 3 bądź 4, 4 stowarzyszenia sportowe i 2 
stowarzyszenia zwykłe, radni wiedzą, jakie to są stowarzyszenia, bo często w nich działają, 
materiały dostali i radni i sołtysi i tylko wystarczyła dobra wola radnych dotrzeć do Stowarzyszeń, 
które działają na ich okręgach i m o ż n a było przeprowadzić rozmowę z prezesami stowarzyszeń. 
Kolejna rzecz program współpracy mówi o powierzaniu bądź zlecaniu realizacji zadań własnych 
gminy w ramach budżetu, jaki jest przyjmowany na dany rok budżetowy na podstawie dużej mierze 
wniosków do budżetu, jakie są składane do 10 października do Pani Skarbnik w celu ujęcia jakiejś 
określonej puli . M a m y 11 różnych grup zadaniowych w programie do realizacji z tego 3 czy 4 są 
realizowane, pozostałe nie ma otwartości podmiotów, które by chciały korzystać i realizować 
zadania własne, gdyby się pojawiły m o ż n a by było do programu wprowadzić 

Pani Radna Górniak - do 10 października 

Pani Sekretarz - wnioski osoby zainteresowane zgodnie z uchwałą w zakresie procedury 
uchwalania budżetu składa się do Burmistrza, na tej podstawie jest opracowywany budżet, który 
później p r z e d k ł a d a n y j e s t radzie do 15 listopada 

Pan Radny Gwóźdź - jak dostał się Pan do tego projektu jak Pan to realizował?, wspomniał Pan, że 
jest Pan na bakier z komputerem na BIP - ie Pan tego nie znalazł wiec jak Pan dotarł do tych 
pieniędzy unijnych? i to jest przykład, że jak się chce to potrafi a nie, że gmina musi coś wysyłać 

Pan Mieczysław Kotwicki - są szkolenia przeprowadzane na temat projektów 

Pan Krzysztof Gwóźdź - kto prowadzi te szkolenia? 

Strona 16 z 24 



Pan Mieczysław Kotwicki - Lokalna Grupa Działania z Łobza a gmina również powiadamia o tym 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawił projekt uchwały w sprawie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne — druk nr 9 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Jan Szymko przedstawił opinię wobec 

powyższego projektu 

Pani Burmistrz — nowelizacja ustawy nakłada na gminę wiele obowiązków temat jest bardzo 
enigmatyczny nie ma za wielu ekspertów, którzy by potrafili odpowiedzieć na wszystkie pytania. 
Pierwszą uchwałę, j aką należałoby w tym temacie podjąć radni muszą zadecydować czy systemem 
odbioru odpadów obejmujemy jeszcze coś więcej niż ustawa nam nakazuje. Zgodnie z ustawą 
gmina musi odbierać odpady komunalne od nieruchomości zamieszkałych i w tym temacie nic nie 
możemy zmienić to obowiązek jest ustawowy. Natomiast czy będziemy te odpady komunalne 
odbierać od nieruchomości niezamieszkałej, na których powsta ją odpady komunalne o tym 
decydują radni, dlatego przygotowany jest projekt uchwały, aby Państwo radni mogli się w tym 
temacie wypowiedzieć czy na naszej gminie będziemy odbierali systemem odbiorów odpadów od 
nieruchomości niezamieszkałych czy pozostajemy tylko przy tym, co ustawa nam nakazuje? 

Pan Rataj Sołtys Sołectwa Cieszy no - a jak się do tego m a j ą tereny rekreacyjne? 

Pani Burmistrz - posiadanie w gminie terenów rekreacyjnych jest bardzo problematyczne z tego 
względu, że po weekendach zostawiają nam właściciele niespodzianki w postaci śmieci ustawa, 
która nakłada na nas obowiązek odbierania od nieruchomości zamieszkałych nie rozwiązuje 
problemu, ponieważ te tereny są uważane za tereny niezamieszkałe są rekreacyjne. Uważam, że 
uchwała nie musi być podjęta, ponieważ byłam na konferencji i inni Burmistrzowie dzielil i się 
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swoimi przemyśleniami, omawiane były funkcjonujące instrumenty w innych gminach dobrze się 
sprawdzających. Jest pomysł żeby tereny rekreacyjne obłożyć taką opłatą roczną, którą właściciele 
będą wpłacać do gminy a gmina wtedy będzie wskazywała miejsce gdzie maja dostarczyć swoje 
odpady komunalne, sprawdza się to, jeżeli dany właściciel nie uiszcza takiej opłaty wydawana jest 
decyzja administracyjna i takie coś chciałabym wprowadzić w naszej gminie o tym również będą 
decydować radni. Te uchwały dot. opłaty śmieciowej będą przedstawione na najbliższej sesji, 
myślę, że to ureguluje i rozwiąże te problemy 

Pan Rataj Sołtys Sołectwa Cieszyno - dobrze by było gdyby to obowiązywało od 1 stycznia 

Pani Burmistrz - tak od 1 stycznia 

Pan Rataj Sołtys Sołectwa Cieszyno - i taką uchwałę przesłać wraz z decyzj ami podatkowymi 

Pani Sekretarz — tak zamierzamy 

Przewodniczący Rady Miejskiej - w podsumowaniu podkreślił, że o tym się mówi i w telewizji i w 
prasie już na naszym terenie w sąsiednich gminach radni pierwsze decyzje podejmują, to jest 
nowość dla mieszkańca nie wie jak gmina poradzi sobie ze ściąganiem tej opłaty. 

Poddał projekt uchwały poddał pod głosowanie 
N a ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za - 0 
Przeciw - 13 
Wstrzymało się — 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała nie została podjęta 

Pani Radna Pietrusz - postawiła wniosek formalny o 5 minut przerwy 
Za-7 
Przeciw - 5 

- 5 minut przerwy — 

VI. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich 
sesjach 
Pani Burmistrz -
- odnośnie niezadowolenia z odpowiedzi, że wskazano tylko miejsce na internecie, Pani Burmistrz 
w tym celu poprosiła o udzielenie odpowiedzi Panu mecenasowi 

Pan Tomasz Werenicz Radca prawny — odpowiedź jest zawarta bezpośrednio w art. 10 ustawy z 30 
września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej, którego treść brzmi „Informacja publiczna, 
która nie została udostępniona w Biuletynie Informacji Publicznej lub centralnym repozytorium, 
jest udostępniana na wniosek" tłumacząc informacja, która została udostępniona na BIP-ie, 
wniosek, który została złożony do urzędu to tak naprawdę burmistrz ma obowiązek odmówienia 
udostępnienia takiej informacji, bo doprowadziłoby do tego, że nie tylko Pani radna, ale też inne 
osoby angażowały inne osoby o udostępnianie rzeczy, które są j u ż udostępnione także byłoby to 
nielogiczne. Podstawową zasadą udostępnienia informacji publicznej, na który j u ż jest nałożony na 
organy władzy publicznej, czyli wójta, burmistrza, prezydentajest obowiązek w art. 8 ust. 3 ustawy 
o dostępie do informacji publicznej, który mówi, że podmioty min. władzy publicznej są 
obowiązane do udostępniania w Biuletynie Informacji, czyl i że podstawową ścieżką jest 
udostępnianie na bip - ie i chyba, że coś by nie zostało udostępnione to dopiero udostępnia się na 
wniosek. To są tylko kwestie techniczne, że Pani radna by chciała dostać na papierze wydrukowane 
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żeby pokazać, to jest zrozumiałe niemniej jednak to nie jest obowiązek w tej sytuacji Pani 
Burmistrz zapewne czegoś takiego tylko zorganizowania przez Panią radną takiego zakładu pracy 
np. poproszenie znajomych członków rodziny młodszych bardziej obeznanych z nowoczesnymi 
technikami komunikacyjnymi, które pomogą w ten sposób zrobić takie wydruki" 

Pani Burmistrz -
odnośnie godzin pracy świetlicy, „ ponieważ inni mieszkańcy też m a j ą korzystać świetłiczanka, 
która jest zatrudniona do świetlicy nie tylko w Runowie Pomorskim, ale również w innych, może 
sprawować opiekę nad dziećmi w wieku szkolnym, dziwnym byłoby żeby młodzież ze szkół, 
którzy dojeżdżają do Stargardu czy dorośli chcieliby chodzić na świetlicę i być jeszcze zabawiani 
przez świetłiczankę, nie do tego jest zatrudniona ta świetłiczanka i niestety godziny będą takie jak 
są po to żeby dzieci, które chodzą do Szkoły Podstawowej skończą zajęcia przychodzą wtedy do 
świetlicy i do godziny 19- stej w niej przebywają pod okiem opiekunki, świetliczanki odrabiają 
lekcje mają prowadzone przez nią inne zajęcia manualne czy nadzoruje ich grę w pin - ponga, 
bardzo dużo dzieci tam uczęszcza. Jak byłam kilkakrotnie to nawet Pani miała ponad 20 osób, czyl i 
dobry oddział szkolny" 

Pani Sławska — dodała, że to jest świetlica wiejska 

Pani Burmistrz - tak i mogą z niej korzystać wszyscy mieszkańcy a pod nadzorem opiekunki tylko 
dzieci szkole i poza godzinami jej pracy, ma ochotę korzystać mieszkaniec dorosły lub młodzież 
m a j ą takie prawo tylko nad nim nie będzie czuwała opiekunka, bo nie ma takich uprawnień 

Pani Sławska — ale ta Pani się zgodziła na zmianę tych godzin, bo ja z nią rozmawiałam 

Pani Sekretarz - ale godziny są ustalone przez Urząd Pracy, osoby pracują na podstawie u m ó w 
poprzez biuro pracy 

Pani Sławska — czyli młodzież nie ma dostępu do świetlicy? 

Pani Burmistrz - jak nie ma mówię, przecież mówię, że ma i przecież na zebraniu wiejskim była 
mowa, że udostępni Pani młodzieży te górne pomieszczenia żeby mogli sobie tam siłownie zrobić, 
bo w którymś momencie Pani i m tam zabroniła ćwiczyć 

Pani Sławska — nie zabroniłam 

Pani Burmistrz - jeżeli jest taka możliwość i m o g ą 

- odnośnie oświetlenia ulicznego przekazałam to, co było zgłaszane na zebraniach wiejskich podczas 
spotkania z Enea - mają zaproponować zasady i czy w ogółe jest możliwość dostawienia tego 
oświetlenia 

- odnośnie wysokich krawężników przy przejściu dła pieszych mam wrażenie, że to jest przy 
drodze powiatowej 

Pani Sławska — na początku ulicy Kolejowej to jest ulica gminna 

Pani Burmistrz - rozeznam temat, bo nie znam 
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- odnośnie pompy niezabezpieczonej, później była mowa, że ma być zamontowana pompa celem 
poboru wody powiem tak, co chwilę po doprowadzeniu tej pompy do stanu używalności była 
ponownie psuta 
Pani Sławska - ta pompa na stacji już jest zrobiona Pani interweniowała i bardzo dobrze i ta pompa 
na stacji działa, chodzi o tą pompę tutaj zaraz za zakrętem tu gdzie kiedyś była pompa jest położona 
blacha teraz mieszkańcy położyli płytkę, chodzi o ta p o m p ę żeby j ą 
Pani Burmistrz - zabezpieczyć? 
Pani Sławska - dobrze by było j a w ogóle uruchomić, bo tam była pompa i to zostało 
zdemontowane 
Pani Burmistrz — problem będzie zimą, to będzie rozwalone, ponieważ my nie jes teśmy w stanie 
zabezpieczyć ogrzać i powodować żeby ta woda nie zamarzła i nie rozsadziła, jeśli jest możliwość 
poboru zastępczego na daną miejscowość to chyba nie trzeba aż na każdym rogu czy na każdej 
ulicy 

- odnośnie parkowania aut przed dworcem - rozeznam temat, bo nie wiem, czy taka jest 
konieczność, czy zachodzi niebezpieczeństwo, bo pierwszy raz ktoś zgłasza 

- odnośnie dzikiego szamba ogrodzonego drutem — rozeznam, wyślę tam odpowiednich 
pracowników, musze sprawdzić na czyjej nieruchomości to szambo jest, czy ono do kogoś należy 

- odnośnie płytek przy bibłiotece — oczywiście będą one uprzątnięte 

- odnośnie podziękowań dła Pana Starosty - oczywiście przekażę rozumie chodziło o ul. 
Kościuszki? 

Pani Radna Pietrusz — tak 

Pani Burmistrz — bo wcześniej zrozumiałam ul. Matejki 

Pani Radna Pietrusz - j a tak powiedziałam, a to przepraszam o Kościuszki, jak już do Starosty to 
wiadomo, że o Kościuszki 

Pani Burmistrz - powiem tak, że to jest w ramach porozumienia materiał daje powiat, bo to droga 
powiatowa, nasi pracownicy realizują 

- odnośnie chodnika na ułicy Grunwaldzkiej - to było wyjaśnione tak jak poprzednio na którejś z 
sesji to jest droga wojewódzka i Zarząd Dróg Wojewódzkich przyjmuje to i będą realizować 

Pani Pietrusz — ale jakieś konkrety 

Pani Sekretarz — dali na piśmie z Rejonu Drawskiego 

Pani Radna Pietrusz - czyl i m o g ę śmiało powiedzieć mieszkańcom? 

Pani Sekretarz - możemy Pani skserować to, co dostaliśmy 

Pani Radna Pietrusz - bo ja się nie mogę odgonić od tego tematu 

Pani Sekretarz - ja rozumiem, ale nie będziemy robić swoim kosztem skoro zarządca drogi daje 
deklarację, że zrobi to w ramach swojej grupy remontowej 
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Pani Radna Pietrusz - ale zgodzicie się Panie, że ten chodnik powinien być zrobiony na wczoraj 
nie na jutro 

Pani Sekretarz - ale gmina nie będzie ponosiła kosztów 

Pani Burmistrz - powiem tak każdy l iczy swoje pieniądze i każdy chce w ramach porozumienia 
coś zaoszczędzić kosztem innych tak i my działamy i inne samorządy. Tylko, że na Kościuszki to 
dostaliśmy i sprzęt i cały materiał a tutaj przy wojewódzkim tylko kostkę i ciężko było się zebrać i 
znaleźć pozostałe środki żeby tą inwestycję przeprowadzić 

- odnośnie chodnika na ulicy Matejki - my podczas spotkania z Zarządem Dróg Wojewódzkich 
rozmawial iśmy na temat polepszenia bezpieczeństwa i tutaj by już wchodziły w grę od 
skrzyżowania przy banku poprzez skrzyżowanie za przejazdem kolejowym, czyli Boczna, 
Kopernika, Jagiellońska i poprzez skrzyżowanie Mickiewicza, Matejki 

Pani Radna Pietrusz - bo tam jest niebezpiecznie Pani Bunnistrz 

Pani Burmistrz - trzeba by było zrobić projekt organizacyjny, projekt budowlany przebudowy 
skrzyżowania 

Pani Radna Pietrusz - ale m i nie chodzi o te skrzyżowanie, skrzyżowanie swoją drogą, ale tam jest 
takie niebezpieczne zejście i żeby to przyłączyć przynajmniej do chodnika po lewej stronie od 
strony Kościuszki, bo tam nie ma nic jest tylko taka góreczka i jest ślisko 

Pani Sekretarz - tam gdzie policja ciągle stała? 

Pani Radna Pietrusz — tak tam gdzie policja ciągle stała i tam właśnie o to miejsce chodzi i bardzo 
bym prosiła żeby temat wziąć na poważnie, bo C i ludzie naprawdę wybiera ją się na sesję 

- odnośnie ulicy Kopernika - p. radna mówi o tej trel ince o tej przebudowie, ja sama o to 
wnioskowałam będąc radną, ale teraz jeszcze widzę inne potrzeby i zobaczymy, spróbujemy 

- odnośnie regulaminu świetlic - pracownik opracowuje ten regulamin 

- odnośnie wycinki krzaków, czyli temat jest w toku, ponieważ pracownik był z firmą, która 
zajmuje się podkrzesywaniem 

Pani Radna Górniak - od lutego to jak długo można opracowywać ten regulamin? 

- odnośnie wniosku o uaktualnienie stowarzyszeń - zwrócę się do wszystkich instytucji, jeśli 
trzeba z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej i przekazanie aktualnych stanów, dużo 
jest stowarzyszeń niedziałających wiemy, że nawet te, które s ą j e s z c z e wpisane pozakładały kolejne 
stowarzyszenia i tam chyba nie wyrejestrowując, uaktualnię na pewno 

- odnośnie wniosku o rejestr interpelacji radnych — to już kolejny raz ta sama interpelacja, powiem 
tak to jest dodatkowa praca bym musiała komuś to zlecić ta informacja jest do uzyskania na 
internecie, ona jest na Bip-ie, ona jest w protokołach z sesji, j a nie jestem za tym, aby te rejestry 
prowadzić, uważam, że żaden przepis nie nakłada na mnie obowiązku prowadzenia rejestru 

Pani Radna Górniak - ja złożyłam w tej interpelacji uzasadnienie, dlaczego chciałabym żeby ten 
rejestr był prowadzony to ułatwiłoby, ale jeżeli uzasadnienie nie pomaga to ja mam zapytame w 
takim razie jak to się ma do Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 22 grudnia 1999 roku 
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w sprawie instrukcji kancelaryjnej dla organów gmin i związków międzygminnych D z . U . N r 112, 
poz. 1319 z późn. zm. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - interpelacja jest złożona na piśmie, więc zostanie przekazana na 
stanowisko Pani Burmistrz 

Pani Radna Pietrusz - ale trzeba dodać Panie Przewodniczący przed chwilą Pan radca powiedział, 
że wszystko dotyczy 50 + czy 60 + wszystkie informacje powinny znaleźć się w internecie, a jeżeli 
nie ma, bo ja nie widziałam zapytań i interpelacji na stronie internetowej naszego urzędu na BIP -
ie, nie ma czegoś takiego 

Pani Burmistrz - takiej zakładki nie ma, ale z protokołów 

Pani Radna Pietrusz - z protokołów pewne rzeczy tak trudno wyłuskać 

Pani Radna Kamińska - teraz są skrócone to może będzie łatwiej 

Pani Radna Pietrusz - teraz może będzie łatwiej, ale 40 stron z protokołu czy 50 

Pani Burmistrz - ale punkt zapytania i interpełacj e radnych oraz odpowiedzi to są konkretne punkty 
w protokole 

Pani Radna Górniak - proszę wziąć wyborców, którzy opłacają chociażby tutaj posiedzenie rady, 
mamy diety opłacane szanujmy naszych wyborców, internet to jest jedyne źródło gdzie się wchodzi 
i to, co interesuje szuka a nie proszę Państwa zmuszacie naszych wyborców żeby czytali całe 
protokoły z sesji, po to właśnie jest prowadzony rejestr 
Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje, interpelacja jest złożona 

Pani Burmistrz - ja chciałam dopowiedzieć, jeżeli mamy się w takie formy bawić w takie rejestry 
zakładać to j a bardzo proszę radnego o zdyscyplinowanie się, bo interpelacje składa się na piśmie i 
jeżeli będą składane na piśmie my m o ż e m y takie pismo skanować i umieszczać, albo będzie 
załącznikiem protokołu. Państwo od nas wymagacie dodatkowej pracy, którą my mamy wyłuszczać 
z Państwa wypowiedzi te wypowiedzi składane są często nielogicznie wyrwane z kontekstu będą 
jeszcze gorzej odbierane, też nie mamy prawa przeredagować wypowiedzi 

VII. Informacje Przewodniczącego rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
Przewodniczący Rady Miejskiej -

•> Pasowanie na pierwszoklasistę w Gimnazjum im. Orla Białego w Węgorzynie uczestnictwo 
wraz z Panią Przewodniczącą K o m i s j i Społeczno - Oświatowej (rozdane zostały zeszyty i 
długopisy), 

<* Odbyło się spotkanie na temat spółek wodnych nie ma tu dużego przyłożenia, jednak rolnicy 
musza zrozumieć, że jak będzie dużo wody to większość kosztów szczegółowej melioracji 
będą ponosić sami 

*t* Informacji na temat świateł w Wiewiecku — bo radny Sadurek wspominał o tym, że j u ż 
termin w sierpniu minął, w Ginawie kopali do 9 wieczorem podłączyli przyłącze ze słupa do 
tego oświetlenia myślałem, że ten temat szybko minie, przy jechałem do Pani Burmistrz i się 
zapytałem co się dzieje — właściciel słupa na którym stoi na granicy działki a zmienił się tam 
właściciel, nie wyraził zgody na wejście 5 -10 metrów, pole nie uprawia i musieli 
przyciskiem przez asfalt koło sklepu na drugą stronę, bo nasz podatnik powiedział „moje nie 
w p u s z c z ę " 
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•J* Pytają mieszkańcy w temacie mieszkaniowym — ja o spowiadam, że w tym temacie jest 
Komis ja jest Burmistrz i odsyłam do osób kompetentnych 

• W temacie wody w Ginawie to bez dyżuru mieszkaniec przyszedł, że woda mu się leje do 
piwnicy Wodociągi Zachodniopomorskie stanęły na wysokości zadania przyjechał samochód 
w niedziele i zostało to zrobione 

*** praca biurowa: podpisywanie uchwał, nadawanie sprawom biegu i przyjmowanie petentów 

VIII. Wolne wnioski i komunikaty 
Przewodniczący Rady Miejskiej - wpłynęła: 

•t* 12 października 2012 roku — skarga Pani Elżbiety Ciochoń dot. wydania świadectwa pracy i 
zaświadczenia o zarobkach, - ta skargę otrzyma K o m i s j i Rewizyjna i się nią zajmie a na 
następnej sesji ta skargą będziemy rozpatrywać 

• 17 października 2012 roku - skarga Pani Elżbiety Ciochoń dot. wydania zaświadczenia o 
zarobkach 

•> 17 października - skarga Stowarzyszenia "Węgorzyno - M ó j D o m " w związku z brakiem 
aktualnych informacji na stronie BIP Węgorzyno, 19 października 201 2 roku została 
przekazana kserokopia skargi do Pani burmistrz z prośbą o ustosunkowanie się do zarzutów, 
12 października 2012 roku wpłynęła skarga, lecz brak było podpisu - będzie również 
przekazana do Komis j i Rewizyjnej w celu rozpatrzenia 

•t* pismo z Gminy Dobra - temat był wcześniej omawiany w bloku informacji o szkolnictwie 
• 25 października 2012 roku wpłynęło pismo Pan Tadeusza Safaryna- z którym nie zdążyłem 

się zapoznać 
•> 11 listopada - zaproszenie od Wojewody Zachodniopomorskiego na uroczyste obchody 

Narodowego Święta Niepodległości 

Pani Radna Pietrusz - artykuł w Glosie Szczecińskim z dnia 19 października jest to akcja „Moja Ojczyzna 
duża sprawa", patronuje Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego były to gminy ościenne m.in. 
Gmina Węgorzyno „W gminie Węgorzyno wzrosło zadłużenie na koniec 2010 roku ogólny dług gminy 
wynosił 8.316.000 zł w tym doliczono kredyt, który zaciągnięto na inwestycję w polowie czerwca 2012 
zadłużenie wzrosło do ponad 11.000.000 zł gmina zadłuża się na inwestycje i infrastrukturę, włożone 
pieniądze w sieci wodociągowe i kanalizacyjne a także w drogi choć to ostatnie ma niestety tendencję 
malejącą..." Gmina pod lupą „Bezrobocie - 2010 - 947, 2012 - 545, zadłużenie w urzędzie - 2010 -32, 20 i 2 
-28, wyremontowane drogi 2010 - 2012 - 18,5 km, 0,69 chyba tylko w 2012, cena metra3 brutto -
uchwalane w 2010 roku. Ocena Głosu sukcesy inwestycje - wodociągi i kanalizacja, porażki za mało 
remontów dróg. „Monika Kuźmińska za największy sukces po uzyskaniu znacznych środków unijnych na 
inwestycję..." i to najgorsze Pani Bunnistrz porażka przesunięcie ważnych dla gminy , gdzie jest prawda czy 
mówi głos czy mówi Pani Skarbnik, że gmina nie jest zadłużona i jest w dobrej kondycji finansowej? 

Pani Skarbnik — na dzień 30 czerwca była zaciągnięta pożyczka w wysokości 1.700.000 zł na kanalizację na 
dzień dzisiejszy to zadłużenie zmniejszyło się i wynosi około 9.070.000 zł 

Pani Burmistrz — Głos Szczeciński zwrócił się do nas o odpowiedzenie na kilka danych z 2010 i 2012 roku 
część tych danych się zgadza część będzie prostowana, bo Pani radna nie czytała wszystkiego tam jest 
mowa, że w ciągu dwóch ostatnich lat zrealizowaliśmy budowę światłowodu tylko dła urzędu - jest to 
nieprawdą ponieważ jesteśmy na początku realizacji inwestycji i nie dla urzędu tylko dla mieszkańców, 
czyli miasta i gminy i tu jest też nieprawdą remont dróg te 0,69 podane to jest tylko ta droga, którą 
remontowaliśmy do Sulic nie są podane ani droga w Trzebawiu ani inne nasze drogi, które robiliśmy a tekst, 
który Pani rozpoczęła czytać nie był autoryzowany to jest ich jakby podsumowanie jest podpisany autor tego 
tekstu. A odnośnie tego zadłużenia prawdąjest, że zadłużenie wzrasta ze względu na zaciąganie kredytów na 
inwestycję to jest prawdą zaś wielkość jest nieprawdziwa, ale chciałabym przypomnieć, że swego czasu 
radni podejmowaliście uchwałę o zaciągnięciu kredytu na 5.300.000 zł pod inwestycję. Umowa kredytowa 
brzmiała w ten sposób, że do końca roku 2011 powinniśmy je zaciągnąć, bo później już nie będzie na takich 
preferencyjnych warunkach. M y żeśmy ją w całości zaciągnęli po to żeby realizować inwestycje. W tej 
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chwili czekamy na zwrot pieniędzy za aglomeracje, która przyszła i zmniejszyła się o tyle to jest właśnie to, 
że dofinansowanie zewnętrzne przychodzi i wtedy dopiero jest na pokrycie tych kosztów 

Pani Radna Pietrusz - tu piszą, że „II etap sieci wodociągowo - kanalizacyjnej dla Węgorzyna, plany 
spełzły na niczym zaplanowane inwestycje muszą poczekać na lepsze czasy" 

Pani Burmistrz — ale to jest treść pod którą podpisała się jakaś osoba, wnioski i komentarz to jest jej 
prywatny, kazano nam odpowiedzieć nasze sukcesy, inwestycje jak również porażki inny by się może nie 
przyznał do porażki, ja uważam, że porażką jest to że tych środków nie ma na tyle żeby realizować wszystko 
na raz, aktualizujemy mamy na sieć przesyłową żeby połączyć wodociąg z Sielska do Kąkolewic z Kraśnika 
więc przesuwa się to w czasie, Aglomeracja II jest na etapie aktualizacji nie powiedziałam takich słów, „że 
muszą poczekać na lepsze czasy" będziemy realizować, kiedy będziemy do tego gotowi 

Pani Burmistrz — nie jeszcze jedno będziemy czytać tak się składa, że nasza lokalna łobeska prasa niekiedy 
pisze nieprawdzie fakty 

Pani Radna Pietrusz - to nie dotyczy tylko Węgorzyna tu są wszyscy Burmistrzowie i Radowa i Łobza - to 
jest takie etapami, co tydzień, ale nie jesteśmy na tle innych najgorsi 

Pani Radna Sławska — podziękowała, szczególnie mieszkańcom, którzy jej pomogli w odmalowaniu 
świetlicy, cieszy się, że w Runowie są mieszkańcy, którzy nieraz pomogli i ze zawsze będzie mogła jeszcze 
na ich pomoc liczyć. Szkoda tylko, że tych godzin nie można przesunąć. Jest młodzież przyjeżdżają ze 
szkoły jest stół pingpongowy jest godzina 17:00, komu teraz te klucze dać? Młodzieży niech wchodzą i 
robią co chcą? 

Pani Sekretarz — odnośnie świetlic, regulamin na pewno będzie zrobiony, ale osoba, która będzie wchodziła 
musi być za to odpowiedzialna. Na urodziny została wypożyczona świetlica - dekoracja świetlicowej 
pozdejmowana zarysowane ściany za to osoby korzystające muszą odpowiadać i dlatego świetlicowa nie 
będzie odpowiedzialna za te, które będą czynne w weekendy czy w godzinach popołudniowych ktoś, kto 
będzie korzystał czy do 21 -22 będzie musiał pozostawić po sobie porządek. Czy się będą umawiać ze 
świetlicowa na godz. 19 :00 przekazanie klucza, wskazanie osoby odpowiedzialnej i nie ma tutaj utrudnienia 

Pan Korcz Sołtys Mielna - ja znalazłem takie rozwiązanie odbierają klucz trzy osoby dorosłe i się podpisują. 
Ponowił wniosek żeby obecność sołtysów nie była obowiązkowa na sesji. 

Pani Sekretarz - to już było wcześniej mówione, że to będzie możliwe pod warunkiem zmiany statutu, czyli 
wracamy do punktu wyjścia komisja statutowa, co mówią regulaminy w tym zakresie opracowanie zmian w 
statucie i następnie podjecie uchwały innej treści niż obowiązująca chyba, że zrobimy zmianę tylko w tym 
zakresie 

IX. Zamknięcie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Jan Mazuro zamknął X I X sesję 
Rady Miejskiej w Węgorzynie. 

Podziękował radnym i zaproszonym gościom za aktywny udział w obradach. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 24 ponumerowane strony oraz 10 załączników. N a tym 
protokół zakończono i podpisano. 
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